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Protokół z XLIII sesji Rady Miejskiej w Ujściu  

z dnia 14 czerwca 2023 roku. 

Czas trwania sesji: 

10:07 

Miejsce: 

Sala sesyjna Urzędu Miejskiego w Ujściu, Plac Wiosny Ludów 2. 

Obradom przewodniczyła: 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak. 

Liczba radnych biorących udział w posiedzeniu: 11 – nieobecni radni: Jolanta Kin-Zdzierela, 

Grażyna Rzeczycka, Julian Graś, Mariusz Podgórski – nieobecności usprawiedliwione  

W sesji udział wzięli: 

Radni Rady Miejskiej: 

1. Budzińska Agnieszka, 

2. Maślak Jan, 

3. Parecki Henryk,  

4. Piechocki Andrzej, 

5. Polarczyk Hubert, 

6. Ponicki Tomasz, 

7. Rożek Roman, 

8. Skibiński Wojciech, 

9. Sroka Jan, 

10. Witczak Cecylia, 

11. Zachara Andrzej. 

Pracownicy Urzędu Miejskiego:  

1. Roman Wrotecki – Burmistrz Ujścia 

2. Dorota Schwochert – Skarbnik Ujścia 

3. Marek Madej – Sekretarz Ujścia 
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Zaproszeni goście: 

1. Elżbieta Radtke – sołtys wsi Węglewo 

2. Stefan Wociekiewicz – Kierownik ZGKiM w Ujściu  

Ad.1. Sprawy regulaminowe. 

a) Otwarcie sesji. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie 00:01:47 do 00:05:09). 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak na podstawie art. 20 ust.1 ustawy 

z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym otworzyła obrady XLIII sesji Rady Miejskiej 

w Ujściu, witając Pana Burmistrza Ujścia Romana Wroteckiego, Panią Skarbnik Miasta i Gminy 

Dorotę Schwochert, Pana Sekretarza Gminy i Miasta Ujście Marka Madeja, zaproszonych gości 

oraz radnych Rady Miejskiej w Ujściu. 

 b) stwierdzenie quorum 

 

Przewodnicząca obrad oświadczyła, że na ustawowy stan 15 radnych, w sesji uczestniczy 11 

radnych, co stanowi quorum i pozwala na podejmowanie prawomocnych uchwał i wniosków. 

Przewodnicząca poinformowała również radnych o obowiązku przestrzegania danych 

osobowych, tajemnicy służbowej i skarbowej. 

 

 c) przedstawienie porządku obrad: 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że porządek obrad XLIII sesji Rady Miejskiej w Ujściu 

otrzymali wszyscy radni, dodała, że otrzymany porządek obrad uległ zmianie. Z porządku obrad 

usuwamy projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania na ternie gminy Ujście miejsc 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych, a w to miejsce wstawiamy projekt uchwały 

w sprawie powołania Zespołu do wyboru ławników. Nie było uwag do nowego porządku obrad.  

 

Porządek obrad:  

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji 

b) stwierdzenie quorum 

c) przedstawienie porządku obrad. 

 
2. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 30 maja 2023 r.  

 

3. Informacja Burmistrza o pracy w okresie międzysesyjnym. 

 

4. Informacja o wykonaniu planu finansowego rachunku środków Funduszu Przeciwdziałania 

COVID-19 w Gminie Ujście za 2022 rok. 
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5. Informacja o wykonaniu planu finansowego rachunku środków z Funduszu Pomocy za 2022 

rok. 

 

6. Raport o stanie Gminy Ujście za 2022 rok. 

 

a) debata nad raportem o stanie gminy Ujście za 2022 rok. 

 

7. Projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Ujścia wotum zaufania – projekt nr 1. 

 

8. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2022 rok – projekt nr 2. 

 

a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i Miasta 

Uście za 2022 rok, 

 

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o „ Sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy i Miasta Ujście za 2022 rok”, 

 

c) dyskusja nad przedstawionym „ Sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 

2022 rok”, 

 

d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2022 rok. 

 

9. Projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Ujścia za 2022 rok - projekt nr 3. 

 

a) przedstawienie informacji o stanie mienia gminy wg stanu na dzień 31.12.2022 rok, 

  

b) przedstawienie wniosku ( opinii uchwały) Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu w spra-

wie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ujścia z tytułu wykonania budżetu gminy za 2022 rok, 

 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu na temat wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu w sprawie udzielenia absolutorium burmistrzowi Ujścia z ty-

tułu wykonania budżetu za 2022  rok, 

 

d) głosowanie w sprawie udzielenia absolutorium zgodnie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Ujściu  

 

10. Projekt uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2023 rok – projekt nr 4. 

 

11. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Ujście 

na lata 2023-2028 – projekt nr 5. 

 

12. Projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu do wyboru ławników. – projekt nr 6 

 

13. Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Al-

koholowych oraz przeciwdziałania narkomani za 2022 rok.  

 

 

14. Wnioski i interpelacje radnych. 

 

15. Zakończenie posiedzenia. 
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Ad.2. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 30 maja 2023 r. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie 00:05:10 do 00:08:04). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Zachara odczytał radnym informację dotyczącą 

protokołu z XLII sesji Rady Miejskiej w Ujściu, z dnia 30 maja 2023 roku.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak poinformowała, że protokół został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady Miejskiej oraz był wysłany do radnych na skrzynki e-

mailem. Zapytała, czy ktoś z radnych ma uwagi dotyczące protokołu z XLII sesji Rady Miejskiej 

w Ujściu. Radni nie wnieśli uwag do protokołu z XLII sesji. Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Ujściu złożyła wniosek o przyjęcie powyższego protokołu bez odczytania.  

 

(Informacja dotycząca protokołu z XLII sesji Rady Miejskiej w Ujściu, z dnia 30 maja 2023 roku 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  

 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu 11 głosami „Za”, 0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się”, przyjęła protokół z XLII sesji Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 30 

maja 2023 roku.  

 

Ad. 3. Informacja Burmistrza o pracy w okresie międzysesyjnym. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:08:05 do 00:36:09).  

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki przedstawił informację o swojej pracy w okresie 

międzysesyjnym tj. od 31 maja do 13 czerwca 2023 roku.  

Sekretarz Gminy i Miasta Ujście Marek Madej – Pani Przewodnicząca, szanowni Państwo tak 

jak Pan Burmistrz przekazał, wczoraj po południu zaskoczyła nas informacja od firmy, która ma 

remontować mur, że od 20 czerwca 2023 roku wprowadzają zmianę organizacji ruchu. Jest to 

związane z przebudową muru oporowego. W tym czasie zostanie wprowadzona sygnalizacja 

świetlna i ruch wahadłowy. Co więcej w momencie kiedy będą prowadzone prace na ulicy 

Czarnkowskiej, nie będzie problemu z przejazdem na mostach. Jeżeli będą ograniczenia ma 

mostach, to będą one krótkotrwałe. Prace na ulicy Czarnkowskiej mają trwać do października. 

Radzimy w tym czasie jechać przez Nową Wieś Ujską, a mieszkańcy Górnego szybciej dojdą na 

nogach niż samochodem. Dziękuje. 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki – W uzupełnieniu bardzo krótko, być może już dzisiaj, 

może się zacząć zabijanie ścianek pod filary i pod budowę mostów tymczasowych. Często były 

głosy, że się przez kilka miesięcy nic nie dzieje. Wygląda na to, że się doczekaliśmy i jeszcze 

będziemy psioczyć, że się doczekaliśmy. To budowanie ścianek wzmacniających być może 

właśnie się zaczęło i być może przemieszczanie się maszyn budowlanych powoduje chwilowe 

zatory. Ludziom nie można się dziwić, bo jesteśmy bardzo niecierpliwi, ale jeśli ma być ładnie, 

jeśli ma być bezpiecznie to czasami trzeba poczekać. Musimy się przygotować na jeszcze jedną 

rzecz i to się zaczęło, bo jeśli z obwodnicą wszystko wyjdzie to wokół Ujścia, w gminie 

permanentna budowa będzie trwać przez blisko 10 kolejnych lat. Jutro znowu spotykamy się w 

sprawie inwestycji mostowej, są już pewne korzyści dla społeczności. Zapraszam za tydzień na 

Piknik Notecki, który będzie mocno wsparty finansowo przez firmę która realizuje inwestycje. 

Rozmawiamy o pewnych ruchach, które mają poprawić jakość życia mieszkańców Ujścia także z 
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tą firmą. Jak wszystko się uda to będzie to otrzymamy całkiem fajne wsparcie, które zostanie na 

lata. Po wybudowaniu mostów, jeżeli uda się zrobić oświetlanie, o  którym mówimy, to mosty się 

rozświetlą na kolorowo, to może wtedy nie będziemy pamiętać, że kiedyś trzeba było 

ponarzekać. Jeżeli chodzi o frezowanie drogi, przetarg unieważniono. nie wiem, kiedy Generalna 

Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad ponowi przetarg, aczkolwiek uważam, że to dobrze, 

ponieważ gdybyśmy mieli kumulacje: most, frezowanie, mur, to byłoby ciężko. Trzeba też 

pamiętać, że w tej ziemi jest wiele instalacji, które nie istnieją na żadnych mapach.  

 (Informacja Burmistrza stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  

Ad.4. Informacja o wykonaniu planu finansowego rachunku środków Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19 w Gminie Ujście za 2022 rok. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:36:10 do 00:36:39).  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak poinformowała, że Informacja 

o wykonaniu planu finansowego rachunku środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 

w Gminie Ujście za 2022 rok została szczegółowo omówiona na komisjach. Radni nie mieli 

pytań, więc Przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

 
(Informacja o wykonaniu planu finansowego rachunku środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 

w Gminie Ujście za 2022 rok., stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. 5. Informacja o wykonaniu planu finansowego rachunku środków z Funduszu Pomocy 

za 2022 rok.  

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:36:40 do 00:37:03).  

 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak poinformowała, że Informacja 

o wykonaniu planu finansowego rachunku środków z Funduszu Pomocy za 2022 rok została 

szczegółowo omówiona na komisjach. Radni nie mieli pytań, więc Przewodnicząca przeszła do 

kolejnego punktu porządku obrad. 

 
(Informacja o wykonaniu planu finansowego rachunku środków z Funduszu Pomocy za 2022 rok., stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu). 

 

 

Ad. 6. Raport o stanie Gminy Ujście za 2022 rok. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:37:04 do 00:50:16).  

 

Burmistrz Roman Wrotecki – Szanowni państwo jak co roku staramy się państwu przedstawić 

zwięźle, ale też szeroko stan gminy w wielu obszarach. Na pewno zawsze będą miejsca, w 

których pewnie ta informacja według niektórych osób mogłaby być szersza, w niektórych może 

jest zbyt głęboka. Mamy informacje o stanie ludności jak ona się kształtuje w poszczególnych 

sołectwach i w mieście. Jak państwo zwrócą uwagę to różnica w tej chwili pomiędzy liczbą 

mieszkańców w sołectwach, a w mieście Ujście to jest około 10%. Więcej mieszkańców jest tej 

chwili w sołectwach. Ta niedobra tendencja, która niestety jest tendencją ogólnokrajową z 

wyjątkiem dużych ośrodków miejskich to jest ten ciągły ubytek mieszkańców. Trzeba sobie jasno 
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powiedzieć, że podobnie jak cały kraj starzejemy się. Ta ogromna różnica pomiędzy kobietami, a 

mężczyznami w wieku poprodukcyjnym; jest ponad 1000 kobiet do około 500 mężczyzn, to jest 

gigantyczna różnica. Liczba urodzeń nie jest szokująca, wygląda na to, że ten rok powinien być 

lepszy w stosunku do poprzedniego i wszystko na to wskazuje, także będzie lepszy niż w 2021 

roku. Jest spadek zgonów z roku na rok, to jest dobra informacja, natomiast nie oszukujmy się 

pewne tematy, które próbujemy wprowadzić, czyli budowa żłobka, doprowadzenia do uzbrojenia 

niektórych terenów, które być może nam ściągną nowych mieszkańców lub sprawią, że te 

warunki życia obecnych mieszkańców będą lepsze, być może one tę liczbę poprawią, ale też nie 

łudźmy się. Tempo starzenia się, zastępowania pokoleń jest takie, jakie jest. Najbliższe ćwierć 

wieku to jest spadek szacowany w Polsce na blisko pięciomilionowy, to jest gigantyczny spadek. 

Czy można ludzi zmusić do bycia w jednym miejscu? Dobrze państwo wiedzą, że przynajmniej 

od 20 lat, od kiedy weszliśmy do Europejskiej i ludzie mogą się przemieszczać mają do tego 

pełne prawo. Oczywiście jest pełna informacja o wykonywaniu uchwał, mam nadzieję ,że 

wszystko jest tak jak być powinno. Kwestie szczegółowe, dotyczące planów zagospodarowania, 

wydawanych decyzji celu publicznego, wydatkowania funduszu sołeckiego i inwestycji już 

wczoraj trochę ten temat poruszyłam, dzisiaj spróbuję krótko powiedzieć. Szanowni państwo 

wychodzi na to , że w zeszłym roku oddawaliśmy jedną inwestycję na tydzień, nawet więcej. To 

był, jeśli chodzi o inwestycje bardzo dobry rok, jeżeli chodzi o pozyskanie tych środków, ale 

także bardzo dobry rok jeśli chodzi o wykonanie tych zadań, które były początkowo zaplanowane 

w pierwotnej uchwale budżetowej, a potem się rozrastały. Cały czas robimy ile się da w kierunku 

polepszania funkcjonalności dróg. Już dzisiaj mogę powiedzieć, że w ciągu 8 lat mamy 

wybudowanych więcej dróg niż udało się przez wcześniejsze 25 lat i myślę, że będziemy 

budować dalej, tak żeby do każdego domu ta twarda droga była. Oczywiście spójrzcie Szanowni 

państwo, że jak budujemy dzisiaj drogę z kostki, czy asfaltu to także osoby, które mieszkają 2,5 

kilometra pod lasem mają w tej chwili prezencję, że nie mają takiej drogi. Ogromny wysiłek 

finansowy jeśli chodzi o modernizacje oświetlenia. W zeszłym roku był ogromny skok w tym 

zakresie, w każdym miejscu w gminie, gdzie udało  się te nowe punkty zrobić lub 

zmodernizować istniejące to w miarę możliwości finansowych, to zrobiliśmy. To ma swoje 

wymierne skutki finansowe. Zawsze będę upierał się, że gdybyśmy tego nie zrobili to nasze 

rachunki w tej chwili byłyby dwukrotnie wyższe, a dzięki tym wszystkim modernizacjom udaje 

się pomniejszyć rachunki. Ważną inwestycją była hydrofornia w Jabłonowie, część strategiczna 

dla mieszkańców. Niespecjalnie zauważona, bo woda sobie płynie, kiedy odkręcimy krany. 

Jednak jest to jedna z najważniejszych rzeczy, którą udało się wykonać. Budowa wielkiej, 

najdroższej inwestycji, czyli Sali w Kruszewie. Ona się zakończyła. W tej chwili jest w fazie 

uzyskania pozwoleń. Wybudowanie 8 placów zabaw. Wybudowanie boisk; Byszki, Chrustowo, 

Jabłonowo. W tej chwili z wyjątkiem sołectwa Węglewo wszystkie sołectwa oraz miasto Ujście 

mają boiska ze sztuczną nawierzchnią. Jeśli chodzi o kwestie gospodarcze, firmy na naszym 

terenie nie powiem, że mają się idealnie, bo oczywiście wiele z nich czeka na zamówienia 

związane ze środkami unijnymi, dotyczy to przede wszystkim WPS-u, ale nie są w jakieś sytuacji 

dramatycznej. Oczywiście od środka tego nigdy nie będziemy wiedzieli, są pewne fuzje, które się 

odbyły w m.in. w Ujściu. Nie mamy też żadnego większego wzrostu bezrobocia, bo ono ciągle 

utrzymuje się na poziomie 2,5%. W kwestiach rolnictwa macie państwo tą podstawową 

informację jak to wyglądało w kwestii zasiewów, jak duże są obszary upraw, ile jest gospodarstw 

o większych areałach i mniejszych. Informacja o sprzedaży mienia też jest bardzo szczegółowo 

opisana. Informacja o stanie oświaty także, jest Państwu przedstawiona, struktura zmieni się 
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dopiero, gdy powstanie żłobek. Nie ukrywam, że prowadzę taką politykę, jeśli chodzi o etaty, że 

staramy się, żeby nauczyciele mieli nadgodziny, żeby nie zatrudniać kolejnych osób. W ten 

sposób doprowadzamy do tego, że wynagrodzenia wielu tych osób nie są żenująco niskie tylko są 

jakimś tam w miarę godnym poziomie. Działalność obu Domów Kultury też państwo mają 

opisane, jak się dzieje. Mogę przytoczyć też jedną z wypowiedzi, jednego z panów: ,,nic się nie 

dzieje”, a przecież był ostatnio teatr, a Pan powiedział: ,, ja i tak tam nie chodzę”.  Wielu tego 

typu głosów będzie. One są przykre dla tych wszystkich, którzy dużo wysiłku układają w to, żeby 

pewne wydarzenia się odbyły. Jeśli chodzi o jednostki OSP staramy się je permanentnie 

wspierać, to się dzieje dzięki Państwa zgodzie. Osoby, które są na emeryturze jak przyglądają się 

zasobom, które są w naszych OSP to twierdzą, że to naprawdę już jest całkiem dobrym poziom, 

jeżeli chodzi o wyposażenie w sprzęt. W przypadku ochrony zdrowia wiele się nie zmieniło, nie 

było wielkich rewolucji. Trzeba pamiętać, że zeszły rok, był okresem szoku kiedy wybuchła 

wojna na Ukrainie. Co najważniejsze wielu z naszych mieszkańców i nie tylko mieszkańców, 

stanęło na wysokości zadania i pomogli obywatelom Ukrainy. Dzisiaj ta pomoc przeszła w zakres 

bardziej administracyjny, czyli państwowy.  Wczoraj było pytanie o ilość osób, które znajdują się 

na ternie gminy, jest ich około 30 osób. Wielu z nich wyjechało. Informacja dotycząca 

działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka pomocy społecznej pomimo, że już była przedstawiana 

to również jest szeroko opisana, tak samo jak zasoby Zakładu Gospodarki Komunalnej, ponieważ 

tam poczyniono zakupy. To nie jest łatwy czas dla Zakładów Komunalnych, ponieważ jeżeli 

chodzi o koszty to gigantycznie wzrosły, przez nośniki energii. Co do kwestii środowiskowych 

też pewne rzeczy robimy, głównie w zakresie kanalizacji i projektowym. Jeżeli mają Państwo 

pytania, to chętnie odpowiem. Dziękuje bardzo.   

a) debata nad raportem o stanie gminy Ujście za 2022 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak - dziękuję, otwieram debatę 

dotyczącą Raportu o stanie Gminy Ujście za rok 2022. Kto chciałby zabrać głos? Nie ma 

chętnych? Dziękuje bardzo.   

 

(Raport o stanie Gminy Ujście za 2022 rok., stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 7. Projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Ujścia wotum zaufania – 

projekt nr 1. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:50:17 do 01:13:53). 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Pozwolicie Państwo, że 

przeczytam uchwałę; Uchwała Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 14 czerwca 2023 r. w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Ujścia wotum zaufania za rok 2022. Na podstawie art. 28 aa ust. 9 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r. poz. 40 z późn. zm.) 

Rada Miejska w Ujściu uchwala, co następuje: § 1. Po zakończeniu debaty nad raportem o stanie 

gminy Rada Miejska w Ujściu postanawia udzielić/nie udzielić wotum zaufania Burmistrzowi 

Ujścia za rok 2022. § 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Uzasadnienie w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Ujścia wotum zaufania za rok 2022. Zgodnie z art. 28 aa ustawy o 

samorządzie gminnym Burmistrz Ujścia przygotował i przedstawił Radzie Miejskiej w Ujściu 

raport o stanie gminy za rok 2022, który obejmuje podsumowanie działalności organu 
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wykonawczego gminy w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i 

strategii, uchwał Rady Miejskiej. Po przeprowadzeniu debaty nad tym raportem, Rada Miejska w 

Ujściu biorąc pod uwagę realizację zadań przez Burmistrza Ujścia w roku 2022, postanawia 

udzielić wotum zaufania Burmistrzowi Ujścia za 2022 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak - otwieram dyskusję w tej sprawie. 

Nie ma chętnych, przystępujemy do głosowania. 

 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie 11 głosami „Za”, 0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie udzielenia Burmistrzowi Ujścia wotum 

zaufania. 

 
(Uchwała Rady Miejskiej w Ujściu nr XLIII/300/2023 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Ujścia wotum 

zaufania, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.)  

 

Ad. 8. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2022 rok – projekt nr 2. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:52:48 do 01:13:54). 

a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i 

Miasta Uście za 2022 rok, 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert - Dochody ogółem na plan 51.954.966,78 

zł zrealizowano w kwocie 51.842.961,16 zł (tj. 99,78%), w tym dochody bieżące zrealizowano w 

kwocie 44.622.590,62 zł, a dochody  majątkowe w kwocie 7.220.370,54  zł. na dochody składają 

się: dochody własne, które na plan 20.327.343,01 zł zrealizowano w kwocie 20.576.589,11 zł, 

dotacje, które na plan 9.282.030,81 zł zrealizowano w kwocie 9.139.694,28 zł, środki otrzymane 

od pozostałych jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych na realizację zadań 

bieżących jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych, które na plan 49.100 zł 

zrealizowano w kwocie 39.790,04 zł (są to środki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na program „czyste powietrze” i program 

usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest), środki otrzymane z Rządowego Funduszu 

Polski Ład, które na plan 6.380.381,30 zł zrealizowano w kwocie 6.380.381,30 zł, środki z 

Funduszu Przeciwdziałania COVID – 19, które na plan 5.091.953 zł zrealizowano w kwocie 

4.893.010,73 zł (w tym min. dodatki dla podmiotów wrażliwych – 97.428,19 zł, dodatek 

węglowy – 4.103.192,54 zł, dodatki dla gospodarstw domowych – 690.770 zł), środki z 

Funduszu Pracy otrzymane na realizację zadań wynikających z odrębnych ustaw, które na plan 

3.000 zł zrealizowano w kwocie 3.000 zł (były to środki na pokrycie kosztów jednorazowego 

dodatku do wynagrodzenia asystenta rodziny), środki z Funduszu Pomocy na finansowanie lub 

dofinansowanie zadań bieżących w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy, które na plan 

667.699,66 zł zrealizowano w kwocie 657.036,70 zł, subwencja ogólna na plan 10.153.459 zł 

została zrealizowana w 100%. Na dotacje składają się dotacje:  z budżetu państwa na zadania 

zlecone z zakresu administracji rządowej, zrealizowane w kwocie 7.415.783,71  zł, z budżetu 

państwa na realizację własnych zadań bieżących gmin, zrealizowane w kwocie 801.751,40 zł, z 

budżetu państwa na zadania realizowane przez gminę na podstawie porozumień z organami 

administracji rządowej, zrealizowane w kwocie 30.000 zł (dotyczy organizacji wycieczek dla 



9 

 

dzieci przez SP w Kruszewie w ramach przedsięwzięcia MEN pn. „Poznaj Polskę”), z budżetu 

państwa na realizację inwestycji i zakupów inwestycyjnych własnych gmin, zrealizowane w 

kwocie 25.262,08 zł (dotyczy dotacji na zwrot części wydatków wykonanych w ramach funduszu 

sołeckiego w 2021 roku), celowe w ramach programów finansowych z udziałem środków 

europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 3 oraz ust. 3 pkt 5 i 6 ustawy, lub 

płatności w ramach środków europejskich, zrealizowane w kwocie 739.245,08 zł (w tym: na 

projekt „wsparcie dzieci z rodzin pegeerowskich w rozwoju cyfrowym – granty PPGR” w kwocie 

462.821,94 zł, projekt „cyfrowa gmina” w kwocie 238.380 zł i projekt „Usługi społeczne dla 

mieszkańców gminy Ujście” w kwocie 38.043,14 zł), z tytułu pomocy finansowej udzielanej 

między jednostkami samorządu terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań  

inwestycyjnych i zadań bieżących, zrealizowano w kwocie 108.100 zł; są to dotacje otrzymane z 

Województwa Wielkopolskiego   na realizację następujących zadań:  a) dofinansowanie 

przebudowy drogi wewnętrznej w Nowej Wsi Ujskiej w kwocie 79.000 zł, b) dofinansowanie 

modernizacji drogi dojazdowej do gruntów rolnych na Kolonię w Nowej Wsi Ujskiej w kwocie 

22.500 zł, c) dofinansowanie projektu pn. „doposażenie WDK w Kruszewie – integracja 

społeczności lokalnej” w ramach X edycji konkursu „Odnowa wsi szansą dla aktywnych 

sołectw” w kwocie 6.600 zł dotacja z Powiatu Pilskiego na zadania bieżące realizowane na 

podstawie porozumień między jst na dofinansowanie Powiatowego Konkursu Plastycznego 

„Jeszcze będzie przepięknie – świat bez wojen” i XVII Międzynarodowy Dzień Tańca w kwocie 

5.000 zł, dotacja celowa z Funduszu Sprawiedliwości na doposażenie jednostki OSP w Nowej 

Wsi Ujskiej w kwocie 14.552,01 zł. Wydatki na plan 52.011.842,88 zł zostały zrealizowane w 

kwocie 48.949.520,97 zł, tj. 94,11%. Wydatki majątkowe zrealizowano w kwocie 10.179.119,63 

zł, wydatki bieżące wykonano w kwocie 38.770.401,34 zł. Budżet zamknął się nadwyżką w 

kwocie 2.893.440,19 zł przy planowanym deficycie w kwocie 56.876,10 zł. Należności na dzień 

31.12.2022 r.  stanowią kwotę 2.591.368,21 zł, w tym zaległości wymagalne 2.424.347,72 zł. Na 

te należności składają się przede wszystkim: należności z tytułu zaliczki alimentacyjnej i 

funduszu alimentacyjnego w kwocie 1.756.410,04 zł, naliczone odsetki w kwocie 116.673,08 zł, 

należności z tyt. sprzedaży mienia w kwocie 325.600 zł, należności z tytułu podatku od 

nieruchomości w kwocie 191.655,25 zł. Pozostałe należności stanowią kwotę 34.009,35 zł. 

Zobowiązania na dzień 31.12.2022 r. stanowiły kwotę 1.337.787,14 zł. Zobowiązania te nie są 

wymagalne i dotyczą przede wszystkim zobowiązań z tytułu dodatkowego wynagrodzenia 

rocznego za 2022 rok, składek  na ubezpieczenia społeczne,  Fundusz Pracy i PPK  oraz 

zobowiązań wobec dostawców towarów i usług. Zadłużenie gminy na dzień 31 grudnia 2022 r. 

stanowi kwotę 1.800.000 zł, tj. 3,47% zrealizowanych dochodów. Bilans wykonania budżetu 

zamknął się po stronie aktywów i pasywów kwotą 9.140.110,16 zł. Poszczególne elementy 

aktywów wynosiły: środki pieniężne 9.017.702,71 zł, należności i rozliczenia 122.407,45 zł. 

Poszczególne pozycje pasywów wynosiły: zobowiązania 1.839.904,97 zł, aktywa netto budżetu  

6.703.083,19 zł, rozliczenia międzyokresowe 597.122 zł. Bilans jednostki budżetowej i 

samorządowego zakładu budżetowego zamknął się po stronie aktywów i pasywów kwotą 

64.349.213,63 zł.  Poszczególne elementy aktywów wynosiły:  aktywa trwałe 61.066.721,02 zł,  

aktywa obrotowe 3.282.492,61 zł. Poszczególne elementy pasywów kształtowały się następująco: 

fundusz 61.039.804 zł,  zobowiązania i rezerwy na zobowiązania 3.309.409,63 zł. Z bilansem 

powiązane jest zestawienie zmian w funduszu jednostki oraz rachunek zysków i strat jednostki. 

Rachunek zysków i strat jednostki zamknął się kwotą  zysku w wysokości 13.171.858,73 zł. 

Zestawienie zmian w funduszu jednostki zamknęło się funduszem w kwocie 61.039.804 zł. 

Przedłożona informacja dodatkowa stanowi wyjaśnienie i uszczegółowienie informacji 

wykazanych w poszczególnych sprawozdaniach finansowych. 
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b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o „ Sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2022 rok”, 

 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert – Uchwała składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 03.04.2023r. w sprawie wyrażenia opinii o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za rok 2022 wraz z informacją o 

stanie mienia Jednostki i objaśnieniami. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu, w osobach: Przewodnicząca: Małgorzata Bekała, Członkowie: Marzena Węckowicz, 

Edyta Zastrow. Działając na podstawie art. 13 pkt 5 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 

1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. U. z 2022 r. poz. 1668) w związku z art. 267 

ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2022 r. poz. 1634, z późn. 

zm.), wyraża o przedłożonym przez Burmistrza Ujścia sprawozdaniu z wykonania budżetu za 

2022 rok wraz z informacją o stanie mienia Jednostki i objaśnieniami opinię pozytywną. 

Dziękuje. 

c) dyskusja nad przedstawionym „ Sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy i Miasta 

Ujście za 2022 rok”, 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak - otwieram dyskusję, nie ma 

chętnych, więc zadam kilka pytań. Szanowni państwo w sprawozdanie z wykonania budżetu 

został jak zawsze przedstawiony w sposób szczegółowy i wszyscy się z nim zapoznaliśmy, 

chciałabym jednak poprosić o przedstawienie największych kwot pozyskanych przez gminę, 

które w 2022 roku pozwoliły na zrealizowanie tak wielu inwestycji na terenie gminy. Pytanie 

drugie, proszę powiedzieć na jaką działalność gmina Ujście wydała najwięcej środków w 2022 

roku? Dziękuje. 

 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert - Jeżeli chodzi o to pierwsze pytanie, 

chyba nie mówiłam, jaki jest procent wykonania inwestycji. Zrealizowanie inwestycje stanowiły 

około 21 % zrealizowanych wydatków, także ten procent jest bardzo wysoki. Byłą to kwota 

około 10.180.000 zł  i najwięcej środków Gmina otrzymała w ramach Rządowego Funduszu 

Polski Ład, otrzymaliśmy 6.380.381,30 zł były to środki na modernizację stacji uzdatniania wody 

w miejscowości Jabłonowo, była to kwota 551.072,30 zł, Na przebudowę drogi gminnej na 

działce 124 i działce nr 67 w Węglewie, była to kwota 1.086.000 zł, na budowę sali sportowej z 

zapleczem sanitarno-socjalnym oraz infrastrukturą towarzyszącą przy Szkole Podstawowej w 

Kruszewie – 2.453.200 zł, na modernizację placów zabaw na terenie gminy Ujście 975.000 zł i 

budowę boisk sportowych w Byszkach, Chrustowie i Jabłonowie kwota 1.315.109 zł. Oprócz 

tych środków otrzymaliśmy też środki z Województwa Wielkopolskiego i to były środki na 

przebudowę drogi wewnętrznej w Nowej Wsi Ujskiej była to kwota 79.000 zł, na modernizację 

drogi dojazdowej do gruntów rolnych na Kolonie była to kwota 22.500 zł.  Jak Państwo widzicie 

te środki zewnętrzne są wysokie. Jest to około 64% zrealizowanych wydatków, przy czym nasze 

środki to około 36%. W 2021 roku środki i gminy stanowiły 2.854.000 zł teraz tych środków 

gminnych mamy dużo więcej, a środki pozyskane z zewnątrz też były wówczas dużo niższe. 

Było ich około 1.000.000 złotych. W tej chwili na mamy prawie 6.400.000 zł, także te środki są 

bardzo wysokie. To tyle, jeżeli chodzi o środki na inwestycje, natomiast jeżeli chodzi o to drugie 

pytanie, to chodziło o to których środków najwięcej wydajemy na poszczególne wydatki. Mam 
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przed sobą strukturę wydatków i patrząc na tą strukturę to najwięcej środków wydajemy jak co 

roku na oświatę i to jest około 37% naszych zrealizowanych wydatków, następny dział to jest 

dział związany z rodziną, to jest około 13% i jeszcze dział związany z zadaniami zakresie 

Polityki Społecznej to jest około 11%. Ten dział po raz pierwszy występuje w naszej strukturze 

wydatków na takim wysokim poziomie, ale to jest związane z wydatkami na dodatki węglowe ze 

środków COVIDOWYCH. Tych środków było bardzo dużo, dziękuję. 

d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem  z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2022 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Przeczytam Państwu uchwałę:  

Uchwała Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 14 czerwca 2023 r. w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście 

za 2022 rok. Na podstawie art. 18 ust. 2, pkt. 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2023 r., poz. 40 z późn. zm.) oraz art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 

2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2022 r. poz. 1634 z późn. zm.) Rada Miejska w Ujściu 

uchwala, co następuje: § 1. Zatwierdza się sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2022 rok. § 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem 

podjęcia. Uzasadnienie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2022 rok. Zgodnie z art. 270 

ust.4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz.U. z 2022 r. poz. 1634 z 

póź.zm.) Rada Miejska rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe jednostki samorządu 

terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu. Rada Miejska w Ujściu zapoznała 

się: 1) ze sprawozdaniem finansowym za 2022 rok obejmującym:  bilans jednostki budżetowej 

lub samorządowego zakładu budżetowego sporządzony nadzień 31 grudnia 2022 r., bilans z 

wykonania budżetu Gminy Ujście sporządzony na dzień 31 grudnia 2022 r., zestawienie zmian 

w funduszu jednostki sporządzone na dzień 31 grudnia 2022 r., informację dodatkową 

sporządzoną na dzień 31 grudnia 2022 r., 2) ze sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu 

Gminy i Miasta Ujście za 2022 rok, 3) uchwałą Nr SO-16/0954/25/2023 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 3 kwietnia 2023 roku w sprawie wyrażenia 

opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za rok 2022 wraz z 

informacją o stanie mienia Jednostki i objaśnieniami4) z informacją o stanie mienia jednostki 

samorządu terytorialnego. W związku z powyższym podjęcie uchwały jest uzasadnione. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak -otwieram dyskusję, nie ma 

chętnych, zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania. 

 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie 11 głosami „Za”, 0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2022 

rok. 

 
(Uchwała Rady Miejskiej w Ujściu nr XLIII/301/2023 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2022 rok, stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu.)  
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Ad. 9. Projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Ujścia za 2022 rok - projekt 

nr 3. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:13:55 do 01:34:41). 

 

a) przedstawienie informacji o stanie mienia gminy wg stanu na dzień 31.12.2022 rok, 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert - Informacja o stanie mienia jednostki 

samorządu terytorialnego została sporządzona na dzień 31.12.2022 r.. Ogólna wartość mienia 

komunalnego wynosi 107.567.692,22 zł, w tym: wartość gruntów – 4.294.847,48 zł. Pozostałe 

mienie to budynki mieszkalne i niemieszkalne o wartości 12.228.795,14 zł; obiekty szkolne i 

przedszkolne o wartości 12.750.875,54 zł; świetlice i biblioteki o wartości 3.932.130,71 zł; 

obiekty służby zdrowia o wartości 1.601.830,79 zł; obiekty kościelne o wartości 128.404 zł; sieci 

sanitarne, wodociągowe i cieplne o wartości 17.536.042,62 zł; wysypisko śmieci o wartości 

612.497,77 zł, środki transportu o wartości 2.920.918,25 zł i pozostałe mienie o wartości 

51.561.349,92 zł. Dochody z mienia komunalnego za okres od 1.01.2022 do 31.12.2022 roku 

stanowią kwotę 1.343.035,89 zł. 

  

b) przedstawienie wniosku ( opinii uchwały) Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ujścia z tytułu wykonania budżetu 

gminy za 2022 rok, 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Henryk Parecki - Uchwała Nr 5/2023 Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 9 maja 2023 roku w sprawie wykonania budżetu 

Gminy i Miasta Ujście za 2022 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Ujścia 

za 2022 rok. §1. 1. Pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2022 rok 

oraz wnioskuje o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Ujścia. 2. Opinia o wykonaniu budżetu 

stanowi załącznik Nr 1 do niniejszej uchwały. §2. Uchwała podlega przekazaniu 

Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Ujściu. §3. Wykonanie uchwały powierza się 

Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej. §4. Uchwała obowiązuje z dniem podjęcia. Opinia o 

wykonaniu budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2022 rok. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w 

Ujściu na posiedzeniu w dniu 9.05.2023 roku w składzie: Henryk Parecki, Roman Rożek, Jan 

Sroka, Wojciech Skibiński zaopiniowała pozytywnie wykonanie budżetu Gminy i Miasta Ujście 

za 2022 rok oraz wnioskuje o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Ujścia zgodnie z podjętą 

uchwałą Nr 5/2023 Komisji Rewizyjnej z dnia 9 maja 2023 roku. Komisja Rewizyjna 

rozpatrzyła: sprawozdanie finansowe, sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy i Miasta 

Ujście za 2022 rok, informację o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego oraz 

zapoznała się z Uchwałą nr SO-16/0954/25/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 3 kwietnia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za rok 2022 wraz z informacją o 

stanie mienia Jednostki i objaśnieniami. Komisja dokonała kontroli porównawczej danych 

wykazanych w bilansie z wykonania budżetu z wydrukiem z programu finansowo-księgowego.  

W wyniku kontroli stwierdzono zgodność kwot. Komisja dokonała kontroli: bilansu jednostki 

budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego, rachunku zysków i strat jednostki, 

zestawienia zmian w funduszu jednostki, informacji dodatkowej. Poszczególne sprawozdania 

wykazują wewnętrzną zgodność w zakresie funduszu jednostki, zysku i strat.  Komisja nie 
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wniosła zastrzeżeń. Sprawozdanie z wykonania budżetu jest przedstawione czytelnie w postaci 

opisowej i tabelarycznej i odzwierciedla prawidłowość wykonania zgodnie z przedstawionymi 

Komisji sprawozdaniami Rb. Komisja nie stwierdziła naruszenia dyscypliny budżetowej przez 

Burmistrza. Na posiedzeniu rozpatrzono i zapoznano się z informacją o stanie mienia jednostki 

samorządu terytorialnego według stanu na dzień 31 grudnia 2022 roku. Komisja nie wnosi uwag               

do przedłożonej informacji. Komisja zapoznała się z pozytywną opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o przedłożonym przez Burmistrza Ujścia sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy i Miasta Ujście za  rok 2022 wraz z informacją o stanie mienia Jednostki i objaśnieniami. 

W wyniku głosowania powyższy wniosek został przez Komisję przyjęty jednogłośnie. Dziękuje.  

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu na temat wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu w sprawie udzielenia absolutorium 

burmistrzowi Ujścia z tytułu wykonania budżetu za 2022  rok, 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Przeczytam Państwu uchwałę: 

w sprawie absolutorium dla Burmistrza Ujścia za 2022 rok. Na podstawie art. 18 ust. 2, pkt. 4 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r., poz. 40 z późn. zm.) 

oraz art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2022 r. 

poz. 1634 z późn. zm.) Rada Miejska w Ujściu uchwala, co następuje: § 1. Udziela się 

absolutorium Burmistrzowi Ujścia z tytułu wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2022 

rok. § 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Uzasadnienie w sprawie absolutorium dla 

Burmistrza Ujścia za 2022 rok. Zgodnie z art. 18 ust. 2, pkt. 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 

samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r., poz. 40 z późn. zm.) do wyłącznej właściwości rady 

gminy należy rozpatrywanie sprawozdania z wykonania budżetu oraz podejmowanie uchwały w 

sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium z tego tytułu. Ponadto stosowanie do art. 271 

ustawy o finansach publicznych ( Dz.U. z 2022 r., poz. 1636 z późn. zm.) organ stanowiący 

jednostki samorządu terytorialnego podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium. Rada Miejska 

w Ujściu zapoznała się z dokumentami, o których mowa w art. 271 ust.1 cytowanej wyżej 

ustawy tj. sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok, sprawozdaniem finansowym,  

informacją o stanie mienia komunalnego gminy, opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

|Poznaniu, wyrażoną uchwałą Nr SO-16/0954/25/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 3 kwietnia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za rok 2022 wraz z informacją o 

stanie mienia Jednostki i objaśnieniami 4) z informacją o stanie mienia jednostki samorządu 

terytorialnego, opinią i uchwałą Komisji rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu w sprawie 

udzielenia za 2022 rok absolutorium Burmistrzowi Ujścia. Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie 

uchwały jest zasadne. Jeszcze przeczytam Państwu opinię w sprawie wyrażenia opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Ujścia z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu, wyznaczony zarządzeniem Nr 6/2023 Prezesa Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 1 lutego 2023 r. (ze. zm.), w osobach: Przewodnicząca: 

Małgorzata Bekała, Członkowie: Aldona Pruska, Edyta Zastrow. Działając na podstawie art. 13 

pkt 8 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych izbach 

obrachunkowych (Dz. U. z 2022 r. poz. 1668, z późn. zm.) w związku z art. 18a ust. 3 ustawy z 

dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r. poz. 40, z późn. zm.), po 

zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Ujścia z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok, wyraża następującą 

opinię. Wszyscy się z tym zapoznaliśmy , więc przeczytam końcówkę. Biorąc powyższe pod 

uwagę, Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraża opinię, że 
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wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Ujścia z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok został podjęty zgodnie z 

wymogami prawa i jest należycie uzasadniony. Przechodzimy do głosowania.  

 

d) głosowanie w sprawie udzielenia absolutorium zgodnie z wnioskiem Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu  

 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie 11 głosami „Za”, 0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie absolutorium dla Burmistrza Ujścia za 

2022 rok. 

 
(Uchwała Rady Miejskiej w Ujściu nr XLIII/302/2023 w sprawie absolutorium dla Burmistrza Ujścia za 

2022 rok, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.)  

 

Burmistrz Roman Wrotecki - Te brawa są dla wielu bezimiennych oraz imienny osób, których 

dzisiaj na tej sali po prostu nie ma. Absolutorium i wotum zaufania jest składnią pracy kilkuset 

osób tak naprawdę. Tak się składa, że wiadomo, potem na to wszystko jest pakowane w jedno 

pudełko i dotyczy jednego człowieka, ale to jest praca wielu osób, także Państwa i nie mówię 

tego, bo tak wypada powiedzieć, tylko tak po prostu jest. Dobrze, że ujski samorząd to jest 

samorząd zgodny, oczywiście, że różnice są i być powinny. Nie powinna być totalna 

jednomyślność w wielu sprawach, dobrze, że te dyskusje na komisjach są, bo ta mrówcza robota 

przede wszystkim jest na komisjach i dobrze Państwo wiedzą, że mamy różne zdania na różne 

tematy. Bardzo dziękuję każdemu, wszystkim pracownikom, którzy są mi podlegli, wszystkim 

pracownikom, którzy podlegają kierownikom, którym także dziękuję. Nie ma dzisiaj mojej 

Zastępczyni. Dziękuje Pani Skarbnik, bo naprawdę łącznie ze mną, my nie widzimy tego 

ogromu pracy, którą służby finansowe wykonują, to jest to praca, której mieszkaniec nigdy nie 

będzie widział i ma niewielkie o nim pojęcie, a od tej prace zależy naprawdę wszystko. 

Szanowni Państwo, tak jak wczoraj mówiłem, sytuacja jest stabilna dzięki m.in. pracy Pani 

Skarbnik. Jej też na prawdę z całego serca dziękuję za to co robi i jej podległe osoby, bo nie 

jesteśmy szaleńcami, którzy zadłużają gminę. Robimy tych inwestycji sporo, nie ukrywam 

zawsze mi zależało na tym, żeby nikogo nie pomijać w tych inwestycjach. Powoli będzie z tym 

kłopot, bo są miejscowości, w których trzeba będzie kombinować, żeby mieszkaniec poczuł, że 

gmina o nim pamiętam. To, co ważne, jesteśmy bezpieczni finansowo, też rzadko się o tym 

mówi. Najważniejsze, żeby ludzie za swoją pracę dostali godne wynagrodzenie i żeby zawsze na 

to pieniądze się znalazły, bo po prostu jest im to należne, a ta płynność jest pełna. Dystrybucja 

węgla nawet państwo nie wiedzą ile ludzie mieli z tym pracy. Nawet sobie Państwo nie zdają 

sprawy, jaka armia ludzi mrówczą pracę węglową była zaangażowana. Czy to jest nasza rola w 

sytuacji kryzysowej? Tak. Czy to była taka sytuacja? Można oczywiście dyskutować. Państwu, 

Sołtysom, którym bardzo dziękuję, wszystkim, którzy przyczyniają się do tego, że gmina w 

mojej ocenie się rozwija, że jest bezpieczna w tym całym obłędzie finansowym, za to wszystko 

dziękuję i mieszkańcom oraz Państwu życzę, żeby zawsze to szło tylko i łącznie w górę, a tak 

jak do tej pory dominowała merytoryka, a emocje były dobre. Dziękuję, że w gminie Ujście nie 

podkłada się nóg, ten model, który udało się wypracować, że spieramy się na komisjach, 
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dyskutujemy na komisjach, ale potem przekłada się to na dobrą realizację, za to bardzo dziękuję. 

To jest cenniejsze od nie jednej inwestycji. 

 

Ad.10. Projekt uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2023 rok – projekt nr 4. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:34:42 do 01:38:22). 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert – Projekt został wczoraj na komisjach 

szczegółowo omówiony, przedstawię w zawiązku z tym sam projekt uchwały. Postawa prawna: 

§1. 1) w § 1 zwiększa się plan dochodów o kwotę 155.706,25 zł do kwoty 43.345.005,17 zł, z 

tego: dochody bieżące w kwocie 31.603.629,17 zł, dochody majątkowe w kwocie 11.741.376 zł 

zgodnie z załącznikiem nr 1; 2) treść załącznika nr 1 uchwały Nr XXXVII/246/2022 Rady 

Miejskiej w Ujściu z dnia 28 grudnia 2022 roku zostaje zmieniona zgodnie z załącznikiem nr 1 

do niniejszej uchwały; 3) w § 2 zwiększa się plan wydatków o kwotę 155.706,25 zł do kwoty 

49.242.255,29 zł, z tego: wydatki bieżące w kwocie 34.161.484,57 zł, wydatki majątkowe w 

kwocie 15.080.770,72 zł zgodnie z załącznikiem nr 2; 4) treść załącznika nr 2 uchwały Nr 

XXXVII/246/2022 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 28 grudnia 2022 roku zostaje zmieniona 

zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały; 5) załącznik nr 3 uchwały Nr 

XXXVII/246/2022 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 28 grudnia 2022 roku określający dochody i 

wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej zleconych gminie i innych 

zadań zleconych ustawami w 2023 r. oraz dochody budżetu państwa związane z realizacją zadań 

zleconych jednostkom samorządu terytorialnego w 2023 r. zostaje zmieniony zgodnie z 

załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały; 6) załącznik nr 5 uchwały Nr XXXVII/246/2022 Rady 

Miejskiej w Ujściu z dnia 28 grudnia 2022 roku określający zestawienie planowanych kwot 

dotacji udzielanych z budżetu w 2023 roku otrzymuje nowe brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 

4 do niniejszej uchwały; 7) załącznik nr 9 uchwały Nr XXXVII/246/2022 Rady Miejskiej w 

Ujściu z dnia 28 grudnia 2022 roku określający plan wydatków na przedsięwzięcia realizowane 

w ramach funduszu sołeckiego na 2023 rok otrzymuje nowe brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 

5 do niniejszej uchwały. §2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Ujścia. §3. Uchwała 

obowiązuje z dniem podjęcia. 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie 11 głosami „Za”, 0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2023 rok 

 
(Uchwała Rady Miejskiej w Ujściu nr XLIII/303/2023 w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2023 rok, 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.)  

 

Ad.11. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i 

Miasta Ujście na lata 2023-2028 – projekt nr 5. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:38:45 do 01:39:50). 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert – Projekt został wczoraj na komisjach 

szczegółowo omówiony, przedstawię w związku z tym sam projekt uchwały. Podstawa prawna 

§1 1) w § 1 załącznik nr 1 otrzymuje brzmienie załącznika nr 1 do niniejszej uchwały; 2) w § 2 

załącznik nr 2 otrzymuje brzmienie załącznika nr 2 do niniejszej uchwały. § 2. Wykonanie 

uchwały powierza się Burmistrzowi Ujścia. § 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
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W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie 11 głosami „Za”, 0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy i Miasta Ujście na lata 2023-2028. 

 
(Uchwała Rady Miejskiej w Ujściu nr XLIII/304/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy i Miasta Ujście na lata 2023-2028, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.)  

 

Ad 12. Projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu do wyboru ławników. – projekt nr 6 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:39:51 do 01:46:08). 

Sekretarz Gminy i Miasta Ujście Marek Madej - Szanowni Państwo w związku z upływem 

kadencji ławników jesteśmy zobowiązani dokonać wyboru ławników na kadencję na lata 2024-

2026. Na wczorajszych komisjach ta sprawa była bardzo szeroko omawiana, chciałbym 

poinformować, że zostały wyłonione osoby do reprezentowania:  wyłoniono 2 osoby z rady, a 

także  jedną osobę spoza rady, gdyż była taka możliwość. Został zgłoszony Pan Henryk Parecki, 

Pan Tomasz Ponicki oraz Pani Julia Góra. W związku z tym przeczytam uchwałę z zapisem już 

tych osób na odpowiednich stanowiskach. Uchwała Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 14 czerwca 

2023 r. w sprawie powołania Zespołu do wyboru ławników. Na podstawie Na podstawie art. 18 

ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U.2023 poz. 40 ze 

zm.)., art. 163 § 2 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. - Prawo o ustroju sądów powszechnych (t.j. 

Dz.U.2023 poz. 217 ze zm.) Rada Miejska w Ujściu uchwala co następuje: § 1. Powołuje się 

Zespół do wyboru ławników na kadencję na kadencję w latach od 2024 r. do 2026 r. w składnie: 

Pan Henryk Parecki - Przewodniczący Zespołu, Pan Tomasz Ponicki - Członek Zespołu, Pani 

Julia Góra - Członek Zespołu. § 2. Zadaniem Zespołu jest ocena zgłoszonych kandydatur na 

ławników oraz przedstawienie na sesji Rady Miejskiej swojej opinii o zgłoszonych kandydatach, 

w szczególności w zakresie spełniania przez nich wymogów określonych w ustawie. § 3. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Szanowni Państwo każdą 

kandydaturę musimy przegłosować osobno.  

• Kandydatura Henryka Pareckiego  

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu : 10 głosami „Za”, 0 głosów „Przeciwnych”, 1 głos 

,,Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie powołania Henryka Pareckiego do 

Zespołu do wyboru ławników. 

• Kandydatura Tomasza Ponickiego 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu : 10 głosami „Za”, 0 głosów „Przeciwnych”, 1 głos 

,,Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie powołania Tomasza Ponickiego do  

Zespołu do wyboru ławników. 

• Kandydatura Julii Góry 
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W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie 11 głosami „Za”, 0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie powołania Julii Góry do Zespołu do 

wyboru ławników. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Dziękuje, przegłosujemy teraz 

uchwałę. 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie 11 głosami „Za”, 0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie powołania Zespołu do wyboru ławników. 

 
(Uchwała Rady Miejskiej w Ujściu nr XLIII/305/2023 w sprawie powołania Zespołu do wyboru ławników, 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu..)  

 

 

Ad.13. Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomani za 2022 rok. 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:46:09 do 01:49:15). 

Sekretarz Gminy i Miasta Ujście Marek Madej – Szanowni Państwo wczoraj była szeroko 

omawiana problematyka związana z Komisją Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, środki 

przeznaczone na działalność komisji są środkami znaczonymi. Środki te wpływają do nas ze 

sprzedaży artykułów alkoholowych. Jeżeli chodzi o budżet Gminy Ujście to na realizację 

programu w roku 2022 było przeznaczone 208.068,00 zł, natomiast wpłynęło ze sprzedaży tzw. 

małpek – 68.000,00 zł. Komisja działała dotychczas w składnie pięcioosobowym, nastąpiły 

pewne zmiany w związku z tym, że pewne osoby przeszły na emeryturę, część ze względów 

osobistych. Komisja zostanie uzupełniona o nowych członków w momencie, gdy przejdą one 

szkolenie, dlatego, że osoba nie posiadająca odpowiedniego szkolenia nie może być członkiem. 

Komisja może wydatkować otrzymane środki tylko na poszczególne wydatki zapisane w ustawie. 

Jeżeli chodzi o wynagrodzenia członków komisji to w ubiegłym roku wydatkowano 6.260,80 zł, 

na punkt konsultacyjny – 10.320,00 zł, na świetlice wychowawcze, wchodzi w to wynagrodzenie 

pracowników, wyposażenia w artykuły spożywcze, środki czystości, opłaty; energia, woda i 

ścieki – 130.909,00 zł, programy profilaktyczne realizowane w szkołach – 51.000,00 zł, koszty 

przygotowania opinii przez biegłych z sądu – 4.200,00 zł. Dziękuje.  

 

Ad.14. Wioski i interpelacje radnych. 

(Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:49:16 do 01:53:50) 

Radny Hubert Polarczyk - Szanowny Panie Burmistrzu wczoraj niestety nie mogłem być 

obecny na komisjach, w związku z pełnieniem obowiązków służbowych, ale mam pytanie 

dotyczące uchwały odnośnie do miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych, o tych 

100 m. Biorąc powyższe za teren np. przyległy do przedszkola bądź szkoły, kościoła uważa się, 

że cały teren ogrodzony płotem i takie moje tutaj pytanie. Proszę mnie źle nie zrozumieć, nikogo 

nie namawiam do spożywania alkoholu, tym bardziej do zwiększenia ilości spożywania alkoholu, 
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natomiast 100 m od płotu danej placówki, czyli tak jak w miejscowości Kruszewo. W Nowej Wsi 

ujskiej grzybek również nie jest oddalony od szkoły o 100 m. Co z miejscami, gdzie już jest 

sprzedaż napojów alkoholowych? Na terenie gminy Czarnków na boiskach, które są przyległe do 

placówek oświatowych, odbywają się imprezy, to te 100 m też nie jest spełnione.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Przepraszam Panie Radny, ale 

nie wczoraj nie była podejmowana ta uchwała. Odbyła się wczoraj dyskusja w tej sprawie, ale 

projekt zostanie wprowadzony później.  

Burmistrz Roman Wrotecki – W bardzo wielu miejscach zgodzę się z Panem, natomiast ze 

względu na to nie, że nie mógł być Pan wczoraj obecny, ale dopowiem, że ta uchwała będzie 

oczywiście poddawana konsultacjom, ale to, co najważniejsze, żeby uszanować zdanie sołectwa 

Kruszewo, zostanie wprowadzona dodatkowa uchwała wyłączająca teren boiska z tego 

obostrzenia w okresie w którym odbywają się tam imprezy. Jeszcze będziemy dyskutować na ten 

temat, ale nie ma żadnych obaw, jeżeli chodzi o inne miejsca w gminie. Chciałbym uspokoić 

wszystkich, odległość mierzymy od wejścia do wejścia. Jeżeli chodzi o teren Wiejskiego Domu 

Kultury, nie ma najmniejszego problemu, jeżeli to jest przed i w Domu Kultury, żeby zaspokoić 

Państwa oczekiwania będzie uchwała wyłączająca w danym okresie teren boiska z obostrzeń, 

oczywiście ostateczne zadnie należy do Państwa. Kwestia tak naprawdę dotyczy tego, żeby nie 

spożywano alkoholu przy Przedszkolu, tu nie chodzi o to, żeby w kogoś indywidualnie uderzać, 

tylko zabezpieczyć najmniejsze dzieci przed oglądaniem niefajnych obrazków.  

Ad.15. Zakończenie posiedzenia. 

(Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:53:51 do 01:54:04 ) 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak - w związku z wyczerpaniem 

porządku obrad, zamykam XLIII sesję Rady Miejskiej w Ujściu, dziękuję wszystkim za 

przybycie.  

Zakończenie XLIII sesji Rady Miejskiej w Ujściu o godzinie 12:00. Imienny wykaz wszystkich 

głosowań w załączeniu do niniejszego protokołu. Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

 

J. Góra  

         Przewodnicząca  

         Rady Miejskiej w Ujściu  

          

         /-/ Cecylia Witczak 


